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نگـــــره
 سپاه و ارتش  و  وزارت اطلاعات بیانیه دادند

 اجازه سوءاستفاده 
به دشمنان نمی  دهیم

بدون تردید تلاش برای آرامش کشور و 
حفظ منافع و مصالح ملی موضوعی نیست 
که تنها تکلیف یک جریان و حزب باشد بلکه 
بر همگان واجب است در این مسیر حرکت 
کنند. پس از درگذشت مهسا امینی برخی 
به شکل قانونی نارضایتی خود را نشان 
دادند اما در این میان افراد و جریاناتی 
بودند که از فضای نارضایتی سوءاستفاده 
کرده و با حضور در خیابان ها به اعتراض 
غیرمدنی پرداختند که سبب احساس 
ناامنی برای هموطنان شد. ارگان هایی که 
وظیفه حفظ امنیت کشور را بر عهده دارند 
طی بیانیه هایی خواستار آرامش جامعه 
و مسدود کردن مسیر فرصت طلباتی 
شدند که از احساسات مردم به نفع خود 

بهره برداری می کنند. 
  قدردانی از عدم همراهی ملت 

ایران با توطئه سازمان یافته
سپاه پاسداران در بیانیه ای با قدردانی از 
هوشمندی، آگاهی و بصیرت ملت شریف 
ایران در عدم همراهی با توطئه سازمان 
یافته دشمن علیه ارکان امنیت آفرین 
کشور در روزهای اخیر، مجاهدت های 
ایثارگرانه و فداکارانه فرماندهی انتظامی 
کشور را ضامن اقتدار و امنیت نظام و میهن 
اسلامی دانست. در بخشی از این بیانیه 
آمده است: تاریخ انقلاب اسلامی مملو از 
خباثت ها و کینه توزی های دشمنان قسم 
خورده خارجی و فریب خوردگان داخلی 
است که برای ضربه زدن به نظام و میهن 
اسلامی و دستیابی به اهداف و مقاصد شوم و 
شیطانی خود از هر فرصت و بهانه ای استفاده 
کرده اند. این بیانیه توطئه اخیر دشمن 
که با جمع آوری، تجمیع، سازماندهی و 
آموزش تمامی ظرفیت های شکست خورده 
و پراکنده و تجهیز آن به سلاح خشونت 
و رفتار داعشی دنبال می شود را تلاشی 
و  توصیف  شکست  به  محکوم  و  عبث 
تصریح کرده است: بی شک فتنه جاری 
که انتقام از ایستادگی، پیشرفت، موفقیت 
و دستاوردهای راهبردی اخیر نظام و ملت 
ایران در عرصه های مختلف به ویژه در حوزه 
اقتصادی و سیاسی مانند عضویت جمهوری 
اسلامی در سازمان شانگهای و بی خاصیت 
کردن تحریم و جنگ اقتصادی دشمن و 
سفر الهام بخش ریاست محترم جمهوری 
اسلامی به نیویورک و اعلام مواضع قاطع، 
شفاف، هوشمندانه و غروربرانگیز در اجلاس 
عمومی سازمان ملل متحد را با چاشنی 
رفتار خشن و داعش گونه در مواجهه با 
مردم و نیروهای حافظ امنیت جامعه دنبال 
می کند در برخورد با سد بصیرت، بیداری 
و هوشمندی ملت نتیجه ای جز خفت و 
رسوایی در پی نداشته و شکست عبرت آموز 
دیگری بر فهرست ناکامی های جبهه متحد 
ضد انقلاب و دشمنان ایران اسلامی خواهد 
افزود. این بیانیه با قدردانی از عدم همراهی 
ملت ایران با توطئه سازمان یافته نفاق و 
دشمنان انقلاب در هجمه به ارکان امنیت 
کشور به ویژه نیروهای حافظ نظم، امنیت 
و آرامش جامعه در فرماندهی انتظامی 
کشور آورده است: مردم قدرشناس ایران 
اسلامی هیچگاه مجاهدت های حافظان 
امنیت و جلوه های شکوهمند حضور و 
نقش آفرینی های فداکارانه و افتخارآمیز آنان 
در حفظ و برقراری امنیت مرزی و شهری 
و مقابله قاطع با اخلالگران، هنجارشکنان، 
آشوبگران و برهم زنندگان نظم عمومی و 

سلامت جامعه را از یاد نخواهند برد .
امنیت  در  اختلال  محکومیت   

کشور
در  ایران  اسلامی  جمهوری  ارتش 
بیانیه ای، هرگونه تخریب اموال عمومی و 
اختلال در امنیت مردم و کشور و هجمه به 
حافظان امنیت را محکوم کرد. در این بیانیه 
ضمن محکوم کردن حرکت اغتشاشگران 
و دفاع از همرزمان ارتش در فرماندهی 
انتظامی تأکید شده است: امروز دشمنان 
نظام اسلامی که در عرصه های مختلف 
دشمنی با نظام اسلامی، ناکام مانده اند، 
به هر بهانه ای و با هر حربه ای برای سلب 
آسایش و آرامش مردم و ایجاد ناامنی و 
آشوب بهره می گیرند. ارتش در بیانیه 
خود، هجمه به خادمان مردم در فرماندهی 
انتظامی که همواره مجاهدانه و مخلصانه در 
جهت امنیت و آسایش مردم تلاش می کنند 
و مظلومانه مورد هجمه واقع می شوند و 
همچنین توهین به ساحت مقدس قرآن، 
پرچم و مقدسات را قویا محکوم کرده و این 
اقدامات مذبوحانه را راهبرد شیطانی دشمن 
برای تضعیف موقعیت نظام اسلامی و عزت 
و انسجام ملت ایران و حافظان جان برکف 
امنیت کشور و مردم در فرماندهی انتظامی 

اعلام کرده است. 
  هشدار وزارت اطلاعات 

وزارت اطلاعات جمهوری اسلامی ایران 
در پی حوادث اخیر بیانیه ای صادر کرد. 
ستاد خبری وزارت اطلاعات در پیامی 
اعلام کرد: با توجه به بهره برداری جریانات 
ضدانقلاب در حوادث اخیر، هرگونه حضور و 
همراهی در تجمعات غیرقانونی طبق قانون 
مجازات اسلامی، موجب تعقیب قضائی 

خواهد گردید.

آرمان ملی-  حمید شجاعی: بسیاری بر این باور بودند که حضور 
رئیس جمهور و همراهانش در مجمع عمومی سازمان ملل و مخصوصا 
حاشیه این مجمع می تواند ثمرات زیادی برای کشورمان داشته باشد 
و مذاکراتی میان ایران و کشورهای اروپایی شکل گیرد تا طرفین 
موانع و دست اندازهای پیش روی توافق را با یکدیگر حل و فصل کنند، 
اما از قبل هم به نظر می رسید که نشست های حاشیه مجمع عمومی 
نتواند چندان تاثیری بر مسائل پیرامون احیای برجام بگذارد. هر چند 
که مقامات کشورمان از رئیس جمهور تا امیرعبداللهیان؛ وزیر خارجه 
و باقری؛ رئیس تیم مذاکره کننده در ملاقات هایی به مساله برجام و 
لزوم حل و فصل آن اشاره کردند و از عزم جدی ایران گفتند و حتی 
غربی ها نیز مسائلی مطرح کردند، اما همچنان در عمل اتفاقی نیفتاده 
است. به نظر می رسد تا زمانی که مساله تضمین ها و پادمان حل نشود 
توافق در میان نخواهد بود. هرچند که رافائل گروسی، مدیر کل آژانس 

گفته آژانس آماده تعامل دوباره با ایران است. 
  احیای برجام از گفتار تا عمل

هرچند که  عضویت ایران در پیمان شانگهای خبر خوبی بود و 
ایران از مسیر این پیمان اقتصادی و امنیتی می تواند انتفاع اقتصادی 
فراوانی ببرد، اما این مساله نیز باعث نشده که ماجرای احیای برجام و 
رسیدن به توافق میان ایران و غرب از دستور کار خارج شود. چه اینکه 
با وجود برخی دست اندازها و موانع پیش روی احیای توافق اما هنوز 
هم طرفین معتقدند که با برخی تغییرات می توان به احیای برجام 

دست یافت. نگاهی به صحبت های مقامات کشورمان یا مقامات سایر 
کشورها موید این امر است که اگر ملاحظاتی صورت پذیرد شاید 
زودتر از آنچه تصور می شود طرفین به سمت توافق بروند. چنانکه 
امانوئل مکرون رئیس جمهور فرانسه اخیرا در حاشیه نشست مجمع 
عمومی سازمان ملل با اشاره به احیای برجام گفته: »توافق برای 
ازسرگیری مذاکرات هسته ای با ایران هنوز امکان پذیر است، اما ایالات 
متحده و سایر طرف های درگیر باید به تهران این موضوع را اعلام 
کنند که پیشنهاد فعلی آخرین پیشنهاد است.« این در حالی است 
که در حاشیه مجمع عمومی و جدای از آن مواضع طرفین از این قرار 
بوده که آمریکایی ها توپ را در زمین ایران انداخته اند و دستیابی به 
توافق را در صورت همکاری ایران میسر دانسته اند. در حالی که ایران 
نیز بارها این مساله را مطرح نموده که در شرایط حاضر توپ در زمین 
آمریکاست و آنها هستند که باید انتخاب کنند که می خواهند به برجام 
بازگردند یا رویه دیگری را پیش بگیرند. چه اینکه نگاهی به مواضع 
مطرح شده آیت ا... رئیسی رئیس جمهور کشورمان نیز موید همین امر 
است جایی که می گوید: » ما معتقدیم که کشورهای اروپایی و آمریکا 
اگر مصمم هستند زیرا ما تصمیم مان را اعلام کرده ایم آنها باید تصمیم 
بگیرند. یعنی الان توپ در زمین آمریکایی هاست و باید تصمیم بگیرند 
اگر می خواند نسبت به این توافق پایبند باشند و پایبندی شان هم 
پایبندی جدی است ؛ باید رسما اعلام کنند و در عمل و اقدام نشان 
بدهند که به این توافق پایبند هستند.« با این تفاسیر باید دید با توجه 

به تمایل همه طرفین به احیای برجام سرانجام این توافق چه خواهد 
شد. آیا شرایط طی چند هفته آینده برای توافق فراهم خواهد شد یا 

اینکه به ماه های آینده موکول خواهد گردید. 
  برای رسیدن به توافق خوب، قوی و پایدار آمادگی داریم

وزیر امور خارجه کشورمان در ملاقات با »آنیکن هویتفلد« 
وزیر خارجه نروژ در نیویورک، در مورد آخرین تحولات موضوعات 
روابط دوجانبه، منطقه ای و بین المللی تبادل نظر کرد. حسین 
امیرعبداللهیان در این ملاقات، ضمن اعلام آمادگی برای افزایش 
تماس ها و ترسیم مسیر روشن برای تعمیق و گسترش همکاری ها 
بر لزوم استفاده از ظرفیت های موجود و متنوع دو کشور تاکید کرد. 
وی در مورد مذاکرات لغو تحریم ها، ضمن تبیین مواضع جمهوری 
اسلامی ایران گفت:  در صورت وجود اراده لازم نزد آمریکا، توافق 
همچنان در دسترس است. وزیر امور خارجه کشورمان افزود: آژانس 
بین المللی انرژی اتمی باید بر اساس وظایف و مسئولیت فنی خود 
عمل کند و از رویکرد سیاسی و دوگانه در مورد برنامه صلح آمیز 
هسته فاصله بگیرد. وزیر خارجه نروژ نیز در این ملاقات، با تاکید بر 
موضوعات مطروحه در مناسبات دوجانبه، بر اهمیت همکاری های 
دو کشور تاکید کرد. وی همچنین علاقه مندی کشورش برای حل 
سریع تر موضوع برجام و گسترش همکاری ها را مورد تاکید قرار 
داد. امیر عبداللهیان همچنین پیش از این در دیدار با سایمون 
کاوونیوزیر امور خارجه ایرلند بیان کرد: هیچ مانعی برای ارتقای 
همه جانبه روابط بین دو کشور وجود ندارد و لازم است از طریق 
تماس های دیپلماتیک، پارلمانی و اقتصادی، روابط دوجانبه را بیش 
از پیش گسترش داد. امیرعبداللهیان درباره مذاکره رفع تحریم ها 
نیز بیان کرد: جمهوری اسلامی ایران برای رسیدن به توافق خوب، 
قوی و پایدار آمادگی دارد، ولی این امر مستلزم حسن نیت، واقع 
بینی و اراده لازم از سوی آمریکا و سه دولت اروپایی است. وزیر امور 
خارجه کشورمان تأکید کرد: در پرتو توافق هسته ای باید تحریم های 
یکجانبه علیه ایران برطرف شده و پرونده اتهامی هسته ای در آژانس 

بین المللی انرژی اتمی بسته شود. 
  توافق در آینده نزدیک بعید است

در حالی که مقامات کشورمان همواره تاکید داشته و دارند که سلاح 
هسته ای در دکترین دفاعی ما قرار ندارد، هماهنگ کننده ارتباطات 
شورای امنیت ملی آمریکا اظهار کرد که به ایران اجازه دسترسی به 
سلاح هسته ای را نخواهد داد! جان کربی، هماهنگ کننده ارتباطات 
شورای امنیت ملی آمریکا در گفت وگویی با تاکید بر اینکه دولت بایدن 
هرگز به ایران اجازه دستیابی به سلاح هسته ای نمی دهد، عنوان کرد 
به باور رئیس جمهوری ایالات متحده حل مشکلات خاورمیانه با 
هسته ای شدن ایران آسان تر نمی شود و »دیپلماسی« هنوز بهترین 
راه جلوگیری از آن است. وی در ارتباط با مذاکرات احیای برجام گفت 

بعید است در آینده ای نزدیک این اتفاق رخ بدهد. 

 ما نباید اجازه دهیم که پرسنل فراجا تضعیف شوند

به فکر ماموران آسیب دیده هستید؟
    نماینده مجلس: دولت می تواند رویه فعلی گشت ارشاد را متوقف کند

آرمان ملی – یاسمین طالقانی: برخلاف آنچه ادعا می شود در 
اتفاقات اخیر نیروهای نهادهای نظامی و انتظامی مصون از برخورد 
نبودند و در فیلم های منتشر شده در شبکه های مجازی نمایان شده 
که تعدادی از معترضان که هدفشان با معترضان واقعی متفاوت است، 
به سمت نیروی انتظامی حمله و به آنها آسیب می رسانند. به عنوان 
نمونه ارشد نظامی قرارگاه منطقه ای شمال شرق نزاجا عنوان کرد: 
شهید مسلم جاویدی مهر، جانباز ۵۰ درصد و از تیپ نیروی زمینی 
ارتش قوچان بود که در حین کمک به متفرق سازی اغتشاشگران 

این شهرستان به شهادت رسید.
  پرسنل فراجا رفتار متواضعانه دارند

عباس گودرزی، نایب رئیس کمیسیون اجتماعی مجلس شورای 
اسلامی با اشاره به اغتشاشات شب های گذشته در کشور توسط 
آشوبگران گفت: پرسنل فراجا چه به صورت کلی و چه به صورت 
خاص در مورد این اغتشاشات در عین اقتدار رفتاری متواضعانه 
دارند. وی افزود: در کجای دنیا دیده می شود به پلیس حمله شود و 
به عنوان نمونه فردی با چاقو شاهرگ پلیس را بزند و به پلیس آسیب 
برساند و پلیس رفتاری متواضعانه داشته باشد. نایب رئیس کمیسیون 
اجتماعی مجلس اظهار داشت: ما نمی گوییم که کسی ایرادی ندارد 
آنچه ملاک است این است که معدل عملکرد هر فرد، دستگاه یا 
سازمان را ملاک بررسی عملکرد قرار داد و در مورد پرسنل فرماندهی 
انتظامی نیز وضع به همین ترتیب است. گودرزی خاطرنشان کرد: 
اگر ایرادی در کار وجود دارد باید اصلاح شود اما نباید آن را به همه 

تعمیم داد. معدل عملکرد فراجا نمره خوبی دارد. وی افزود: ما نباید 
اجازه دهیم که پرسنل فراجا تضعیف شوند، چراکه تضعیف پلیس 
به معنای تضعیف کل کشور است. نایب رئیس کمیسیون اجتماعی 
مجلس با اشاره به ناآرامی های روزهای اخیر کشور اظهار داشت: 
صحنه گردانان اصلی این ناآرامی ها دشمنان نظام و استکبار جهانی 
هستند که هدف شان ایجاد ناآرامی در کشور است و می خواهند مردم 
را در مقابل یکدیگر قرار دهند. گودرزی خاطرنشان کرد: البته ممکن 
است عده ای هم معترض در میان این اغتشاشگران وجود داشته باشد 
که البته این گروه باید اعتراض خود را از طریق مسالمت آمیز که قانون 
آن را پیش بینی کرده اعلام کنند و باید صف خود از صف آشوبگران 
هرچه زودتر جدا سازند. وی افزود: آسیب زدن به اموال عمومی و 
بی حرمتی به نوامیس مردم مورد پذیرش هیچ فردی نیست و باید با 

این قبیل افراد با شدت برخورد شود. 
  پلیس ابزار امر به معروف و نهی از منکر نیست

در سوی دیگر یک نماینده مجلس در پاسخ به اینکه افکار عمومی 
بعد از اتفاقات اخیر از نمایندگان مجلس مطالبه می کند که به موضوع 
گشت ارشاد ورود کند آیا مجلس می تواند به این قضیه وارد شود، 
گفت: مجلس با تصویب قوانین می تواند این موضوع را تعریف کند؛ 
زیرا در حال  حاضر تمام سازوکار در اختیار دولت است که می تواند 
این موضوع را متوقف و یا اجرایی کند، بالاخره مجلس هم نگاهش 
این است آنچه که به مصلحت نظام و مردم است اتفاق بیفتد. شهریار 
حیدری یادآور شد: شکلی از قانون در دولت و مجلس گذشته اتفاق 

افتاده است و در دولت جدید اجرا می شود که به نظر من نیازمند یک 
بازنگری جدی هستیم به هر صورت آنچه که اتفاق می افتد اتفاق 
مناسب و مبارکی نیست و این امر به اعتماد ملی آسیب می رساند و 
همچنین برای جریاناتی که دشمن این نظام و آب و خاک هستند راه 
سوءاستفاده را باز می کند تا یک بهانه و مستمسکی پیدا کنند. لذا به 
صلاح کشور نیست و یک بازنگری جدی نیاز است که باید حتما مورد 
توجه قرار گیرد. وی تاکید کرد: مجلس نگران مصالح و منافع ملت و 
کشور است و به هیچ وجه تمایلی ندارد این برخوردها به اعتماد مردم 
و حاکمیت آسیب برساند. حیدری درباره اینکه در اعتراضات اخیر 
افرادی بازداشت شده اند آیا کمیسیون امنیت ملی به این موضوع 
ورود خواهد کرد یا خیر، بیان کرد: این موضوع در کمیسیون امنیت 
قابل پیگیری است البته بیشتر در اختیار کمیسیون امور داخلی 
است، آقای قالیباف ماموریت رسیدگی به مساله را به کمیسیون 
داخلی محول کردند اما در کل تبعات امنیتی این موضوع و اثراتش 
در کمیسیون امنیت قابل بحث است که البته کمیسیون امنیت از 
چند روز گذشته تا به حال به این موضوع پرداخته است. این عضو 
کمیسیون امنیت ملی و سیاست خارجی خاطرنشان کرد: آنچه 
مصالح و منافع کشور است و برای کمیسیون امنیت ملی و نمایندگان 
اهمیت دارد، قانونی است که از نظر مبادی اسلامی قانون خوبی است 
اما اجرای آن را به یک دستگاهی مانند پلیس داده اند که تخصص 
امر به معروف و نهی از منکر ندارد، زیرا ابزاری برای این کار ندارد و 
این یک اشتباه بزرگ است که برای این کار اتقاق افتاده است. وی 
ادامه داد: پلیس ابزار امر به معروف و نهی از منکر نیست، پلیس یک 
دستگاهی است برای تامین امنیت عمومی و در مواردی با ابزاری 
که دارد کنترل وضعیت را انجام می دهد اما در حال حاضر هم امر به 
معروف کننده است هم برخوردکننده، امر به معروف شان همان تنش، 
برخورد و درگیری است که پیش می آید بنابراین بهتر است چون 
اجرای این قانون در حال حاضر به مصالح و نفع کشور نیست و صرفا 
تنشی بین مردم و پلیس است و نهایتا باعث سوءاستفاده مخالفان و 

معاندان پشت مرزها می شود، این قانون اصلاح شود. 

 جعفر قنادباشی در گفت و گو با »آرمان ملی«: 
شجاعت آقای رئیسی در نشان دادن 

عکس شهید سلیمانی ارزشمند بود
  آمریکا نامطئمن و متزلزل است

آرمان ملی: آیت ا... سیدابراهیم رئیسی؛ رئیس دولت 
سیزدهم که برای نخستین بار در مقام رئیس جمهور 
به نیویورک و مجمع عمومی سازمان ملل رفته بود 
توانست آنچه در نظر داشت را در این سفر پیاده کند و 
مواضع اصولی جمهوری اسلامی را همراه با سیاست های 
حاکم بر دولتش بیان کند. هر چند که به قرائت بسیاری 
از تحلیلگران نشست های پیرامون و حاشیه مجمع 
عمومی بسیار پررنگ تر از خود مجمع بود و رئیسی، 
امیر عبداللهیان و باقری توانستند دیپلماسی فعال خود 
را در حاشیه مجمع عمومی به کار ببندند. مساله مهم 
برجام بود که رئیس جمهور گفت توپ برجام در زمین 
آمریکاست. آمریکایی ها نیز تلویحا پذیرفته اند که به 
توافق بازگردند. حال اینکه این اتفاق چه زمانی و تحت 
چه شرایطی انجام شود باید منتظر ماند. برای بررسی 
حضور رئیس جمهور در سازمان ملل، دستاوردهای سفر 
نیویورک و مسائل پیرامون احیای برجام »آرمان ملی« با 
جعفر قنادباشی، تحلیلگر مسائل بین الملل به گفت وگو 

پرداخته است که می خوانید. 
  سفر رئیس جمهور کشورمان به نیویورک و 
حضور در هفتادوهفتمین مجمع عمومی سازمان 

ملل را چگونه ارزیابی می کنید؟
سفر رئیس جمهور به نیویورک جهت حضور در مجمع 
عمومی سازمان ملل دستاوردهای بسیار متعددی در عرصه 
سیاسی و همچنین اقتصادی داشت. در عرصه سیاسی 
نمایشی از جایگاه ایران در جامعه بین المللی بود. یعنی 
همین که سران کشورها با آقای رئیسی ملاقات کردند 
خود به خود نشان داد آن فضایی که دنیای غرب کوشش 
کرده بود بسازد تا در واقع ایران را یک کشور منزوی نشان 
دهد نه تنها در عرصه واقعیت وجود ندارد بلکه چیزهایی 
که در سال گذشته بود هم از میان رفته است. لذا به رغم 
همه تبلیغات منفی که در دنیا علیه ایران راه انداختند 
ملاقات های رئیس جمهور در حاشیه مجمع عمومی نشان 
دهنده واقعیت ایران بود. در عرصه اقتصادی نیز در این 
سفر کشورهای مختلف علاقه مندی های زیادی از خود 
برای گسترش روابط با ایران نشان دادند و در هر صحبتی 
که شد دیدیم ابعاد اقتصادی و ضرورت گسترش روابط و 
افزایش دامنه همکاری ها یکی از محورهای گفت وگو با 
همه کشورها بود. این مساله نشان می دهد که تحریم های 
آمریکا عملا شکسته و هیچ کشوری از اینکه با ما رابطه 
داشته باشد یا نگران از آینده ای که با ما قرار داد اقتصادی 
ببندد نیست.  این یعنی فرو ریختن تحریم های بین المللی. 
برای مردم کشورمان نیز 2 مساله مهم است. یکی شکست 
و منزوی شدن و ناکام ماندن کشورهایی است که تحریم ها 
را اعمال کردند. البته خود آمریکایی ها پیش از این گفته 
بودند که سیاست فشار حداکثری شکست خورده اما اینجا 
دیگر تجلی گاه واقعی این مساله بود و واقعا صحنه نمایشی 

از جایگاه قدرتمند ایران بود که بسیار مهم است. 
  ایران بارها نسبت به پیگیری ماجرای ترور 
شهید سردار سلیمانی از طریق مجامع بین المللی 
تاکید داشته است؛ از دیدگاه شما نشان دادن 
سوی  از  عمومی  مجمع  در  شهید  آن  عکس 
رئیس جمهور چه تاثیراتی در این خصوص می تواند 

داشته باشد؟
شاید نشان دادن تصویر در یک سخنرانی آن هم در 
مجمع عمومی سازمان ملل از نظر مفهومی بسیار مهم 
است، چراکه غربی ها کاملا شخصیت آقای شهید سردار 
سلیمانی را 18۰ درجه وارونه نشان دادند و لازم بود که 
این شفاف سازی در خصوص واقعیت شخصیتی ایشان 
صورت گیرد. سردار سلیمانی قهرمان مبارزه با خشن ترین 
تروریسم عصر ما در هزاره سوم است. در حالی که دشمنان 
و جنایتکاران ایشان را تحت عنوان تروریست به شهادت 
رساندند و برخی کشورها نیز از ترس این روایت را باور 
کردند. اما رئیس جمهور با شجاعت تصویر سردار سلیمانی 
را نشان داد و با شجاعت خواستار محاکمه آمران، قاتلان 
و مسببین این اتفاق تلخ شد که ایشان قهرمان مبارزه با 
تروریسم بوده و توسط آمریکا به شهادت رسیده است. 
پیش از این همه رسانه  های دنیا تلاش کردند که نام و 
حتی عکس سردار سلیمانی محو شود. اما این کار آقای 
رئیسی که در مهم ترین نهاد بین المللی که عکس شهید 
سلیمانی را بالا برد و در خصوص او صحبت کرد کاری 

بسیار مهم، سمبلیک و ارزشمند بود. 
  رئیس جمهور در نیویورک در خصوص مساله 
برجام گفت که توپ توافق در زمین آمریکاست و 
آمریکا هم تلویحا خواهان بازگشت به برجام شده 
؛ با این تفاسیر چه میزان در آینده نزدیک برجام را 

در دست احیا می بینید؟
پس از آنکه آقای بایدن در سازمان ملل گفت که آماده 
بازگشت به برجام هستیم یک مقام آمریکایی اعلام 
می کند که تا رسیدن به توافق فاصله داریم. اظهار نظر 
ضد و نقیضی که کمتر از 24 ساعت از سوی آمریکایی ها 
صادر شد.  این نوع رویکرد بدین معناست که یک جا یک 
واقعیتی در حال پنهان شدن است. آنچه که بایدن گفت 
امری طبیعی است چرا که آمریکایی ها اکنون به این 
نتیجه رسیدند که هر کاری در دوری از ایران انجام دادند 
به ضررشان بوده و اکنون نیاز شدیدی به روابط با ایران 
دارند و خودشان نیز مطرح می کنند که تحریم ها پایان 
پیدا کند.  منتها فشار گروه های صهیونیستی و تندروهای 
آمریکایی مانع از این امر مهم می شود. لذا این تناقضات 
موقعیت متزلزل و بسیار نامطمئن آمریکا در موضع گیری 
علیه ایران را نشان داد. یعنی اگر آقای بایدن این حرف 
را زده بود و آمریکایی ها صرفا بر مبنای حرف او پیش 
می رفتند نشان می داد که آمریکا در جایگاهی منطقی 
گرفته است. اما امروز آمریکایی ها در موقعیت تذبذب و 
حالت نامطمئنی قرار دارند که برای ایران بسیار اهمیت 
دارد. به هر صورت مواضع ایران مطمئن و پایدار بود و آقای 
رئیسی آنچه در تهران گفته بود را در نیویورک نیز تکرار 

کرد و بسیار آرام و مطمئن سخن گفت. 

 »آرمان ملی« تحولات پیرامون احیای برجام را بررسی می کند

توپ  توافق  در   زمین آمریکا
     حسین امیر عبداللهیان:  در صورت وجود اراده لازم نزد آمریکا، توافق همچنان در دسترس است

     آمریکا:  دیپلماسی با ایران همچنان بهترین راه است

 
 سخنان رئیسی

  از موضع 
عزت و اقتدار بود

    
 احیای برجام 
 شاید به پایان 
پاییز هم نکشد

دسترسی به توافق و احیای برجام اگر چه دست نیافتنی تر 
از قبل به نظر می رسد اما دور از انتظار نیست و همچنان این 
خوش بینی برای اینکه در آینده نزدیک مذاکرات به نتیجه برسد 
وجود دارد. رئیس فراکسیون مستقلین مجلس یکی از کسانی 
است که چنین نظری دارد و احیای برجام را طی چند ماه آینده 
شدنی می داند. غلامرضا نوری قزلجه در پاسخ به این سوال که 
»منظور شما از به زودی یعنی بعد از آبان و انتخابات آمریکا و 
تا پایان فصل پاییز توافق خواهیم داشت گفت: هر قدر زودتر 
این اتفاق رخ دهد بهتر است، گاهی هم اتفاقاتی رخ می دهد که 
قابل پیش بینی نیستند ولی پیش بینی من این است که شاید به 

پایان پاییز هم نکشد و ان شاءا... زودتر اتفاق بیفتد. 

 رئیسی در سازمان ملل سخنرانی کرد و این سخنرانی با 
تحلیل های مختلفی مواجه شد. رئیس سابق خانه احزاب 
ایران گفت: سخنرانی رئیس جمهور در مجمع عمومی 
سازمان ملل از موضع عزتمندی و اقتدار ملت ایران بود و 
کلید حل مسائل بین المللی را هم به سران کشورها ارائه کرد. 
سید شهاب الدین صدر با اشاره به تأثیرگذاری فضای سازمان 
ملل در سخنرانی سران کشورها، ادامه داد: تأثیرگذاری فضا 
بر سخنرانی ممکن است باعث شود رئیس جمهوری آنطور که 
باید از موضع اقتدار ملت ما سخن نگوید اما سخنرانی آیت ا... 
رئیسی از موضوع اقتدار و عزتمندی ملت ما بود و لذا قابل 

توجه و تقدیر است. 

مجلس درباره مرگ مهسا امینی بی تفاوت نیست. رئیس 
کمیسیون امور داخلی کشور و شوراها مجلس آخرین وضعیت 
رسیدگی به پرونده فوت مهسا امینی را تشریح کرد. محمدصالح 
جوکار درخصوص آخرین وضعیت رسیدگی به حادثه فوت 
مهسا امینی، گفت: براساس دستور رئیس محترم مجلس 
کمیسیون امور داخلی ماموریت رسیدگی به پرونده فوت ایشان 
را برعهده دارد که کمیته ای برای پیگیری ابعاد این موضوع با 
فوریت تشکیل شد. وی ادامه داد: در این کمیته ویژه در راستای 
بررسی حادثه فوت خانم امینی گزارشاتی را از دستگاه های 
مختلف از جمله فرماندهان انتظامی، پزشکی قانونی، اورژانس 

و سوابق پزشکی از بیمارستان دریافت کردیم.
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